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Verslag van de vergadering Adviesraad voor Sport van 21 juni 2023  

 
Aanwezig: Ron Jansen (voorzitter), Bart Volkerijk (BV), John van den Berg (JB), Joris Hoeboer 

(JH), Rachid Najib (RN), Ronald de Jong (RJ), Soraya Samuels (SS), Chavelli Stolk, 
Karen Huizer en Wendy van der Meijs (secretaris).  
Vanuit de gemeente: Hilbert Bredemeijer, Theun van Balveren, Jan-Willem Meppelink, 
Michael Malschaert 

Verhinderd: Wimar Bolhuis (WB) Monique van der Bijl (MB), Rob van Bokhoven (RB), Troy Douglas 
(TD), Birgül Özmen (BO), Nynke Lely (NL), Edwin Lokkerbol (EL) 
Elvira Stinissen (ES),  

 

1. Opening 
De voorzitter opent 19.10 uur de vergadering en heet alle aanwezigen welkom. 
Een bijzonder welkom aan de wethouder sport, in het kader van de halfjaarlijkse ontmoeting. Een 
vergadering volledig in het teken van het gesprek met Hilbert om met elkaar het gesprek te voeren over 
actuele thema’s, dat stelt de adviesraad op prijs. 
De voorzitter meldt dat er afmeldingen van leden zijn in verband met werk en privé. Troy Douglas is 
tijdelijk niet beschikbaar voor de Adviesraad voor Sport in verband met zijn tijdelijke werkverband als 
trainer voor het atletenteam van Saudi Arabië.  
Ook zijn er enkele nieuwe leden aangetreden begin dit jaar: Karen, Ronald, Joris, Chavelli stellen zich 
persoonlijk voor. 
 
2. Halfjaarlijkse ontmoeting wethouder sport 

De voorzitter vervolgt dat er twee onderwerpen voor de avond zijn geagendeerd. Om te beginnen het 
advies ‘Vaardig in Bewegen, begin in groep 1!’. Dat advies is in mei digitaal aangeboden aan de 
wethouder. 
 
Overhandiging en toelichting advies Vaardig in bewegen 

De voorzitter licht toe hoe de adviesraad werkt met werkgroepen. Leden met expertise of affiniteit 
vormen zo’n werkgroep en stellen een advies op, dat later met de volledige adviesraad wordt 
besproken. De voorzitter vraagt Joris Hoeboer (JH) of hij, als voorzitter van de werkgroep van Vaardig 
in Bewegen, een korte toelichting kan geven op de totstandkoming van het advies. 
 
JB licht toe dat met het oog op het preventie-akkoord, het idee is ontstaan om een position paper op te 
stellen gericht op de vraag: Hoe kun je impact maken om inwoners meer in beweging te brengen. Via 
brainstorm en vanuit diverse hoeken zijn ideeën en theorieën neergelegd. Uit de wetenschap blijkt: 
bewegen in je jeugd is een goede voorspeller hoe je verder in je leven actief ontwikkelt. Op basis 
daarvan is een keuze gemaakt om in te zetten op een duidelijk en helder advies. 
 
De wethouder reageert. Eerst vooraf: hij stelt het op prijs om met elkaar samen te komen. Zijn 
verantwoordelijkheid als wethouder voor de combinatie sport, onderwijs en jeugd is hij blij mee. Bij de 
onderhandelingen van het college kon hij deze periode meer invloed uitoefenen. Het heeft hem een 
portefeuille opgeleverd die veel overlap heeft met elkaar. 
Het huidige college zet groot in op preventie: het vóór zijn van problemen, hoe kun je dingen 
voorkomen. Ruim 51% van de kinderen die starten in groep 1, behoren tot een ‘doelgroep kind’: 
kinderen waarbij er sprake is van achterstand. Dat kan op vele vlakken: gedrag, taal, 
sociaal/samenwerken, etc.  
De wethouder heeft vorige week een voorstel gedaan om de voorscholen gratis te maken voor kinderen 
tussen 2,5 en 4 jaar. De voorschoolse opvang is voor 16 uur beschikbaar. Voor bepaalde delen in de 
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stad wordt de screening weggenomen en kunnen peuters naar de voorschoolse opvang. Daar leren ze 
luisteren, met andere kinderen spelen, spelenderwijs ook de taal.  
 
Daarin richt het voorstel zich ook op preventie van de jonge jeugd, daar liggen kansen. De wethouder 
werkt hierin samen met Mariëlle Vavier, wethouder van volksgezondheid en armoede.   
 
De wethouder reageert op het advies. Hij voelt veel voor het advies. Het advies past goed in de 
integrale preventieaanpak. De rol van sport in preventie kan groter. In de jeugd kun je veel kansen 
creëren, vanaf groep 1 werken aan de motoriek zou goed zijn. Wat hij wel lastig vindt is dat het 
curriculum van scholen lastig te beïnvloeden is. Er is nu een wettelijke norm van 2 x 45 minuten 
gymonderwijs. In Den Haag hebben scholen ook te maken met schoolzwemmen. Via de Vereniging 
Sport en Gemeenten (Hilbert is bestuurslid van de VSG) passenzwemlessen in die urennorm. 
 
Peter van Veen (PV) licht toe dat hij positief is over het advies. Zeker de inzet van de vakleerkracht. 
Joris (JH) vult aan dat het niet gaat over het curriculum van de school, maar over de kwaliteit van het 
gymonderwijs. Het advies richt zich op de inzet van de gymdocent vanaf groep 1. Sommige scholen 
doen dit al, maar het heeft de voorkeur om dit op alle scholen uit te breiden. Het gaat om de beweeg 
professioneel die van toegevoegde waarde is. Scholen kiezen zelf. Maar wij kunnen wel aandacht 
vragen om kwaliteit te vragen. De uitdaging zit met name ook bij motoriek meten en monitoren, dit kost 
extra mankracht. Je kunt overwegen om dat door andere experts te laten doen.  
 
De voorzitter vat samen: 
Advies past in preventie-aanpak. De waarde van het advies: kwaliteit in bewegingsonderwijs brengen.  
Over het algemeen: positief, goed kijken hoe we het kunnen inbrengen.  
PV geeft aan dat hij graag in gesprek wil met een kleiner comité om dieper op de materie in te gaan.  
 

De  voorzitter vervolgt. Het tweede onderwerp waarover de leden in gesprek gaan met de wethouder is 
het thema toekomstbestendige sportverenigingen. Een thema dat vorig jaar al door de adviesraad is 
geraakt met het advies over vrijwilligers. Het is ook een onderwerp waar de wethouder zich hard voor 
wilt maken. We gaan daarover graag in gesprek met de wethouder. 

Toekomstbestendige sportverenigingen 
De wethouder gelooft in kracht van verenigingen. Hij is ook bestuurslid van de VSG. In dat gremium 
wordt de voorspelling gedaan dat verenigingen in de toekomst niet meer bestaan. Hilbert wil dat niet 
accepteren. Het klassieke model zal mogelijk als inrichting wel veranderen, maar de behoefte van 
mensen om zich te verenigen zal blijven bestaan. Verenigingen zijn meer dan alleen een plek om te 
sport. Je leert er ook dingen als normen en waarden, op tijd komen, samenwerken. 
 
Theun van Balveren (hoofd verenigingsondersteuning) en zijn team ontwikkelen een visie voor de 
toekomst. Uit een rondgang bij sporttafel, Mulier Instituut, noc*nsf, wsdh, verenigingen, experts, etc. 
komt naar voren: dé toekomstbestendige sportvereniging bestaat niet. Er zullen altijd verschillen zijn. 
Waar de gemeente zich wel op wil richten is de vraag: Wat hebben sportverenigingen nodig om 
mensen bij elkaar te brengen? Er volgt nu een rondje langs de velden. In 3e kwartaal komt dat advies 
uit. Fijn dat de Sportadviesraad hierop mee wil praten. 
  
Theun licht toe. Mulier Instituut heeft onderzoek gedaan naar de vitaliteit: 61% van de Haagse 
verenigingen zijn vitaal en krachtige verenigingen. De voorzitter reageert dat dit ook te maken heeft met 
waar de verenigingen in de stad zitten. Hilbert: over de uitkomsten van het onderzoek zijn wij verrast, 
want na corona dreigde leegloop maar in tegendeel. Clubs krijgen nog altijd veel aanmeldingen, er is 
geen sprake van leegloop.  
Theun vult aan. Er blijft werk aan de winkel. Ook om het zo te houden.  
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Algemene deler die uit het rondje komt om de clubs toekomstbestendig te maken: leden en 
ledenbinding. Inzetten op leden die er zijn behouden. Dus minder richten op leden werving. En 
daarnaast de maatschappelijke rol / aansluiting bij de wijk. 
Toekomstbestendige sportclubs zijn allerlei vormen voor, één ervan is de open club gedachte. Het is de 
gemeente veel aan gelegen om verenigingen daarin te stimuleren. 
Uit het vitaliteitsonderzoek kwam juist dat de uitdagingen voor de Haagse clubs de accommodaties en 
vrijwilligers. Er zit een gat tussen wat is er nu nodig en wat hebben ze straks nodig. Ook zijn er 
verenigingen die zich niet melden. Hoe kun je  die bereiken.   
 
Er volgt een levendig gesprek met diverse opmerkingen, waaronder: 
 
Ron.   
 

Zorg dat onderzoek wordt gevalideerd. Vitaliteit en subsidie zijn nog steeds te veel van 
elkaar afhankelijk. Ga als gemeente naast het bestuur staan en met het bestuur in 
gesprek. Weet wat er speelt. Bestuur vindt zichzelf goed, maar richt zich vooral op sport. 
Ook maatschappelijke aspecten laten benoemen.  

Theun.  Een hub kan op verschillende manieren: clubs bij elkaar brengen, inzet 
sportparkmanager om verbinding tussen verenigingen te stimuleren. 

Ron:   Daarvoor heb je ook innovatie nodig.  

Ronald: 
  

Ontlasten van de taken bij sportverenigingen kan ook door samenwerking met het 
bedrijfsleven. Clubs richten zich op wat zij kennen. Maar bedrijven kunnen ook 
meedenken met toekomstvisie van clubs.  

Bart.  Is de wethouder ook voorstander om Anders-Georganiseerd-Sporten te combineren of 
samen te brengen met verenigingen. Hilbert: ja juist. Kleinere clubs hoeven elkaar niet te 
beconcurreren. Lopen, wandelen, judo kunnen ook goede combinaties zijn. 

Theun:  Het is zeker van meerwaarde om het bedrijfsleven te betrekken bij sport. Ingang via 
topsport is makkelijk(er). Ontvangsten, oploopjes, veel bedrijven worden niet 
aangesproken. Gemeente kan geen deals maken, maar wel verbinden. 

Ron:  Pedagogiek op clubs is ook van belang. Wat je doordeweeks opbouwt, wordt teniet 
gedaan door een goedwelwillende trainer ‘Kees'. Correctie vindt niet plaats.   

Chavelli: 

 

 

Vanuit jongerenwerk, gebruiken we sport als middel. Jongens worden ingezet om de wijk 
te controleren, met tegenprestatie als lidmaatschap basic-fit. Professioneels in het 
welzijn kunnen de sport helpen. :  

 

Theun: Er is hulp nodig op maatschappelijk gebied. Sociaal werk komt veel samen bij de sport.   

Chavelli: Maakt kanttekening. Het gaat niet om probleemjongeren, maar jongeren met problemen.  

 Er is ook trots van besturen om aan te geven dat er moeilijkheden zijn op de club. 

 Expertise bij clubs is maatwerk: besturen,   

Chavelli:  Jongerenwerk concentreert zich in bepaalde gebieden. Je kunt erover nadenken om 
welzijn dichtbij de verenigingen brengen. Daar is synergie te behalen. 

Ron Servicepunt XL vestigen op een sportpark. Dan maak je vanzelf een combinatie van 
welzijn en clubs. Dat is ook innovatie. Dagbesteding van mensen met een beperking 
overdag bij clubs, dat helpt ook bij de sportpark 
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Joris Verenigingen kijken vooral nog op een klassieke manier naar sporten, met name met de 
jeugd tot 15 jaar en talentontwikkeling. Terwijl we juist zien dat de leeftijd tussen 12-18 
uitvalt. Hoe kunnen de clubs hierin een rol spelen. Joris mist hierin nog inhoud.  
Onderzoek toont aan dat als jeugd tot en met 18 blijft sporten dan blijven ze een leven 
lang sporten.  

Peter Hoe kunnen clubs elkaar helpen? Ron oppert het idee van een sporthub, een suggestie 
die ook in het Sportmanifest van de Sportadviesraad is opgenomen. Met name clubs die 
bij elkaar gevestigd zijn, bijv. op een sportpark.  
HDM en HMC zijn ooit een samenwerking gestart, maar is mislukt. Die zitten niet bij 
elkaar, dan staan clubs te ver weg van elkaar, dat blijkt niet goed te werken.  
 

Bart Wat betekenen deze suggesties en zienswijzen voor de visie op toekomst van clubs? 

Theun Maatwerk = nummer 1.  De waarden van de onderzoeken geeft tools om gesprekken te 
voeren, waaruit vragen komen, waar je clubs mee kunt helpen.  

 Samen met clubs in gesprek op basis van de onderzoeken. Op basis waarvan maak je 
een keuze. Meer focus aanbrengen in de ondersteuning aan clubs.   

 Er wordt serieus gedacht over de inzet van professionals. Hoe en vooral waar gaan we 
die inzetten? Hoe organiseer je dat? In bepaalde stadsdelen of sluit je dan clubs 
uit?  Het zou prettig zijn als de Sportadviesraad daarin wil meedenken. Hierover neemt 
Theun contact op. 

  

4. Sluiting 

De voorzitter bedankt de wethouder voor het gesprek en alle aanwezigen voor hun inbreng en sluit de 
vergadering rond 21.00 uur.  


